
Zápis ze schůze
Akademického senátu FAV
Západočeské univerzity v Plzni
ze dne 16. 11. 2021

Zasedání se konalo od 14:00 hodin v místnosti UC 143.
Přítomno: 13 členů AS FAV ZČU v průběhu zasedání – viz prezenční listina.
Omluveno: 5 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Neomluveno: 0 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Po celou dobu jednání pléna byl AS FAV ZČU usnášeníschopný.
Skrutátory byli jmenováni senátor Tomiczek a senátorka Reismüllerová.

Program jednání
1. Zahájení
2. Strategický záměr FAV pro období 2021 - 2025
3. Podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních programů
4. Různé

Jednání

1. Zahájení
Předseda AS FAV Ircing vítá přítomné na jednání pléna a vyhlašuje hlasování o navrženém
programu.

Hlasování: pro – 13, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 13 senátorů)

Program jednání byl schválen.

2. Strategický záměr FAV pro období 2021 - 2025
Proděkanka Holubová informuje o změnách ve Strategickém záměru (SZ) FAV pro období
2021-2025, které byly provedeny na základě došlých připomínek, a prosí o schválení
dokumentu akademickým senátem. SZ projednala Vědecká rada FAV na svém zasedání
dne 3. 11. 2021 bez připomínek. Rada vědecko-výzkumných zaměstnanců FAV se k
dokumentu do dnešního dne nevyjádřila. Strategický záměr bude po schválení upraven do
grafické podoby prezentované na minulém jednání AS a bude přeložen do anglického
jazyka. Plán realizace SZ na rok 2022 je již v přípravě a senátu bude první verze předložena



na jeho prosincovém zasedání.

Senátor Čapek se dotazuje na ukazatel “Prostupnost studiem” v sekci Vzdělávání. Co tento
bod znamená pro vyučující? Proděkanka Holubová a proděkan Váša vysvětlují, že ukazatel
prostupnosti studiem je definován jako procento studentů, kteří postoupili z prvního do
druhého ročníku, a procento studentů, kteří úspěšně ukončili studium. Na základě vývoje
tohoto ukazatele bude proděkan pro studijní a pedagogickou činnost provádět změny např. v
nastavení přijímacího řízení nebo v systému uznávání známek z předchozího studia. Snaha
o zvýšení propustnosti studiem rozhodně neznamená tlak na vyučující, aby snižovali
požadavky na studenty v jednotlivých předmětech.

Dále se senátor Čapek dotazuje, zda jsou definovány podmínky na fungování start-up a
spin-off společností, jejichž podpora je ve SZ zmíněna. Proděkanka Holubová informuje, že
podpora start-up a spin-off společností je zatím ve fázi přípravy. Fakulta má zájem na
podpoře těchto společností a byla k tomu i vyzvána mezinárodním hodnotícím panelem.
Nejprve je třeba zmapovat zájem o zakládání start-up a spin-off firem na FAV a zjistit, jaký je
aktuální počet takto fungujících společností. Poté bude řešena forma podpory. Proděkan
Novák doplňuje informaci, že při mezinárodní evaluaci byly vykázány čtyři start-up/spin-off
společnosti. Senátor Jedlička vysvětluje, že přípravu smluv včetně podmínek fungování pro
konkrétní start-up/spin-off firmou řeší rektorátní pracoviště Transfer a smluvní výzkum.

Senátor Tomiczek se ptá na internacionalizaci výuky a prostředí na FAV. Proděkanka
Holubová odpovídá, že probíhá překlad důležitých dokumentů FAV do anglického jazyka a
bude též upraven informační systém v budově FAV. Proděkan Váša se vyjadřuje k
internacionalizaci výuky. Vedení FAV uvažuje o zavedení celofakultního studijního programu
v anglickém jazyce (AJ), kde by část výukových akcí byla sdílena s podobnými studijními
programy na FST a FEL. Příprava programu je zatím v rané fázi. Předměty v AJ vzniklé pro
nový program budou nabídnuty i studentům stávajících studijních programů v českém
jazyce. Děkan Železný dodává, že při přípravě programu v AJ budou využity některé
předměty nabízené v současné době zahraničním studentům v rámci projektu ERASMUS.
Výše uvedené kroky by měly vést k minimalizaci nákladů na nově vznikající program.

Předseda AS FAV tlumočí podnět zaslaný senátorem Lávičkou, který je z dnešního jednání
pléna AS omluven:

Podle vyhlášky 9D/2020 se Rada VaV pracovníků FAV má vyjadřovat ke strategickému
záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti fakulty a jejímu každoročnímu plánu realizace. Jde
typicky o paralelu k činnosti Vědecké rady FAV, která má tuto činnost upravenu přímo
zákonem. Obecně se v takovýchto případech předpokládá, že toto vyjádření je doložitelné,
ověřitelné a bylo přijato na zasedání Rady VaV nejlépe usnesením (už vzhledem k tomu, že
Rada byla účelově zřízena jako jakýsi přiměřený doplněk senátu). Senátoři pak mají právo v
rámci procesu schvalování se s ním před hlasováním seznámit a přiměřeně jej zohlednit. V
úložišti k dnešnímu zasedání lze nalézt vyjádření VR, nicméně ne usnesení Rady VaV. To by
nebyl takový problém, pokud by bylo dohledatelné např. na www stránkách Rady. Zde však
toto usnesení/vyjádření také nelze nalézt. Splnila tedy Rada svoji povinnost danou
Vyhláškou 9D/2020? Ostatně podle téže vyhlášky se předseda Rady účastní zasedání



senátu jako host, měl by tedy na tento podnět senátorům odpovědět na místě a postoj Rady
vysvětlit.

Další připomínky a dotazy nejsou a předseda AS zahajuje hlasování o následujícím
usnesení.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Strategický záměr Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni pro
období 2021-2025.

Hlasování: pro – 12, proti – 0, zdržel se – 1 (celkem přítomno 13 senátorů)

Paní proděkanka Holubová děkuje za schválení SZ.

3. Podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních
programů
Proděkan Váša informuje o provedených změnách v dokumentu předloženém ke schválení
oproti verzi představené na předchozím zasedání AS FAV. Hlavní změnou je zavedení
minimálního percentilu z Národní srovnávací zkoušky v podmínkách pro Standardní přijetí. U
některých studijních programů byl minimální percentil stanoven na 50%, ostatní studijní
programy minimální percentil stanoven nemají.

Dotazy k tomuto bodu nejsou a předseda AS přistupuje k hlasování o usnesení.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Podmínky přijetí ke studiu v bakalářských studijních programech FAV ZČU pro
akademický rok 2022/2023.

Hlasování: pro – 13, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 13 senátorů)

4. Různé
Předseda AS FAV seznamuje přítomné s podnětem zaslaným senátorem Lávičkou:

Již na červnovém zasedání AS FAV (16.6.) bylo diskutováno (viz zápis z jednání AS), že
neexistují zápisy z jednání Rady, resp. je otázkou zdali se Rada vůbec schází (první a
poslední zápis je z 30.11.2020). Ostatně již tenkrát jsme marně očekávali vyjádření Rady k
Výroční zprávě o činnosti, k němuž je Rada dle Vyhlášky 9D/2020 povinována stejně jako v
případě SZ. K dnešnímu dni se na této situaci naprosto nic nezměnilo a předseda Rady
patrně nezajistil nápravu.

Otázka: Schází se Rada? Jak často? O čem jedná? Proč neexistují zápisy? Existuje již
schválený jednací řád Rady?



Zde bych rád zdůraznil jednu významnou záležitost. Dle dikce Vyhlášky 9D/2020 je při volbě
Rady používán Volební Řád AS FAV přiměřeně (zejména pro věci striktně ve Vyhlášce
neupravené). V čl. 4, odst. 1 VŘ AS FAV se pak mj. uvádí "Mimořádné volby se konají […] v
případě, že AS FAV po dobu šesti měsíců nekoná podle §27 zákona."

Závěr: S přihlédnutím k výše uvedenému by Rada VaV měla jasně prokázat, že za uplynulý
půlrok vyvíjela činnost předepsanou danou vyhláškou a že se scházela, přičemž z těchto
zasedání by měly být z důvodu doložitelnosti nepochybně pořizovány zápisy, které jsou
buďto vystaveny na místě tomu určeném nebo minimálně na požádání (děkana, AS, VR) k
nahlédnutí. Uvedené je rozhodně důležité i s ohledem na možné budoucí kontroly
institucionálního fungování fakulty. Podle čl. 7, odst. 1 JŘ AS FAV a s odkazem na čl. 2,
odst. 2, písm. f) Vyhlášky 9D/2020 si tedy dovoluji navrhnout ke schválení usnesení tohoto
znění:

"Akademický senát FAV ZČU požaduje po Radě VaV, aby na nejbližší zasedání AS FAV
připravila zprávu o svojí činnosti za uplynulý rok. Zároveň vyzývá, aby byly co nejdříve
doplněny chybějící zápisy ze všech zasedání Rady, resp. alespoň přijaté závěry tak, aby
bylo možno činnost Rady ze strany senátu průběžně sledovat a vyjadřovat se k ní."

Následuje debata nad navrženým usnesením. Senátor Jedlička navrhuje doplnit usnesení
větou: “, stejně jako je možno průběžně sledovat činnost AS FAV ze strany Rady.”. Přítomní
členové senátu s tímto návrhem souhlasí a předseda AS dává hlasovat o usnesení ve znění:

Akademický senát FAV ZČU požaduje po Radě vědecko-výzkumných zaměstnanců
FAV, aby na nejbližší zasedání AS FAV připravila zprávu o svojí činnosti za uplynulý
rok. Zároveň vyzývá, aby byly co nejdříve doplněny chybějící zápisy ze všech
zasedání Rady, resp. alespoň přijaté závěry tak, aby bylo možno činnost Rady ze
strany AS FAV průběžně sledovat, stejně jako je možno průběžně sledovat činnost AS
FAV ze strany Rady.

Hlasování: pro – 13, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 13 senátorů)

Senátor Kohout ukazuje senátorům podobu výroční zprávy FIT VUT Brno a vyjadřuje názor,
že podobně by mohla vypadat i výroční zpráva FAV. Proděkanka Holubová o podobném
stylu pro Výroční zprávu (VZ) o činnosti FAV 2021 uvažuje, obsah by ale dle jejího názoru
měl být více hodnotící. Podoba a obsah VZ za rok 2021 budou ještě předmětem diskuze ve
vedení FAV a v strategickém týmu.

Senátor Kohout informuje o dění v AS ZČU:
● byl schválen Plán realizace strategického záměru ZČU na rok 2022
● rektorovi nebyl udělen předběžný souhlas se jmenováním prof. Eliáše členem

Vědecké rady (VR) ZČU místo prof. Strakoše, který na pozici ve VR rezignoval
● paní prorektorka pro internacionalizaci představila dokument řešící strategii

internacionalizace na ZČU (připravený na základě výzvy MŠMT)

Předseda AS ukončuje jednání v 15:05 hodin.



Příští zasedání AS FAV je plánováno 8. 12. 2021 od 13:00 hodin.

Pavel Ircing
Předseda AS FAV

Zapsal 16. 11. 2021
Vladimír Lukeš
Tajemník AS FAV



Přehled trvajících usnesení AS FAV
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Žádné
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Přehled usnesení a závěrů přijatých na jednání AS FAV ZČU
v Plzni dne 16. 11. 2021
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Strategický záměr Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni pro
období 2021-2025.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Podmínky přijetí ke studiu v bakalářských studijních programech FAV ZČU pro
akademický rok 2022/2023.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát FAV ZČU požaduje po Radě vědecko-výzkumných zaměstnanců
FAV, aby na nejbližší zasedání AS FAV připravila zprávu o svojí činnosti za uplynulý
rok. Zároveň vyzývá, aby byly co nejdříve doplněny chybějící zápisy ze všech
zasedání Rady, resp. alespoň přijaté závěry tak, aby bylo možno činnost Rady ze
strany AS FAV průběžně sledovat, stejně jako je možno průběžně sledovat činnost AS
FAV ze strany Rady.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Akademický senát FAV, 16. 11. 2021

Prezenční listina

AKADEMICKÁ ČÁST

Jméno Pracoviště Podpis

1 doc. Ing. Miroslav Byrtus, Ph.D. KME omluven

2 doc. Ing. Jiří Čapek, Ph.D. KFY přítomen

3 Ing. Kamil Ekštein, Ph.D. KIV omluven

4 doc. Ing. Pavel Ircing, Ph.D. KKY přítomen

5 Ing. Karel Jedlička, Ph.D. KGM přítomen

6 doc. Ing. Josef Kohout, Ph.D. KIV přítomen

7 doc. Ing. Pavel Král, Ph.D. KIV omluven

8 prof. RNDr. Miroslav Lávička, Ph.D. KMA omluven

9 Ing. Vladimír Lukeš, Ph.D. KME přítomen

10 doc. Ing. Ondřej Straka, Ph.D. KKY přítomen

11 RNDr. Petr Tomiczek, CSc. KMA přítomen

12 RNDr. Světlana Tomiczková, Ph.D. KMA omluvena

STUDENTSKÁ ČÁST

1 Ing. Tomáš Ausberger přítomen

2 Ing. Jindřich Havlík přítomen

3 Bc. Jan Koloros přítomen

4 Ing. Jiří Martínek přítomen

5 Ing. František Pártl přítomen

6 Bc. Jindřiška Reismüllerová přítomna



Akademický senát FAV, 16. 11. 2021

Prezenční listina

HOSTÉ

Jméno Funkce nebo pracoviště Podpis

doc. Ing. Pavel Baroch, Ph.D. Děkanát FAV omluven

doc. Ing. Gabriela Holubová, Ph.D. Děkanát FAV přítomna

prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

doc. Ing. Libor Váša, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

Mgr. Alena Vlčková Děkanát FAV přítomna

doc. Ing. Miloš Železný, Ph.D. Děkanát FAV přítomen


